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§ 1 Information Attention 
 

Gunilla Ordeus började informera om Föreningen Attention och dess verksamhet men 

ljudkvaliteten var så dålig så informationen fick avbrytas. Gunilla kommer att hålla 

information vid nästa funktionshinderråd 8 juni. 

 

Beslut 

Funktionshinderrådet beslutade att informationen ska hållas vid nästa 

funktionshinderråd. 

 

§ 2 Verksamhetsplan 2022 
 

Camilla läste upp förslag på verksamhetsplan för 2022. 

 

Verksamhetsplan för Funktionshinderrådet, FR  2022   

      

1. Information från FR:s funktionshinderföreningar tre till fyra gånger per år samt   

bjuda in personer att informera om funktionshinderrelaterade frågor. 

 

2. Ta aktiv del i nomineringsarbetet till Tillgänglighetspriset 

 

3. Anmäla otillgänglighet till kommunens tillgänglighetssamordnare. 

 

4. Fortsätta verka för att anhörigstöd för personer med neuropsykiatriska 

funktionsnedsättningar inrättas. 

 

5. Fortsätta verka för att Synhörselinstruktör inrättas. 

 

Beslut 

Funktionshinderrådet beslutade att godkänna verksamhetsplan för 2022. 

 

§ 3 Svar på föregående mötesfrågor från politiken 
 

Daniel Drugge, omvårdnadsnämnden svar om matlag och kontanthantering: 

Matlag: Möjlighet finns att boende kan laga mat tillsammans med hjälp av stöttning från 

personal, det går mer mot att laga mat självständigt då kan man äta när det passar en själv 

och det är inte på bestämda tider. Det ät möjligt att ha gemensamma måltider för de som 

vill ha det. Det finns möjlighet att beställa mat till en kostnad av 65 kr/måltid, det blir 

högre kostnad för de boende att beställa mat än att laga den på boendet. 

Kontanthantering: Personal har haft en kassa vilken är en risk. Det går inte att handla och 

faktureras via kommunen.  

Pia Person lyfte frågan angående en skrivelse, den finns att läsa på socialnämnden.  

Kajsa Henriksson, SOC kommer att titta vidare på skrivelsen och se vad som skrivits. 

Daniel Drugge berättade att Södra Dalarnas frivilligarbetare ska titta på lösningar så det 

inte behöver finnas kontanter på boenden. Ingveig berättade om möjlighet med betalkort 

hos hemtjänstbrukare. Typ Ica kort som personal fick använda. 
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Tidigare har politiker besökt olika enheter för att se hur det fungerar på boenden men det 

har inte gjorts några besök senaste tiden pga. pandemin. Finns ingen som är utsedd att 

besöka boenden men möjlighet att besöka finns fortfarande. 

Dietist kommer att bli inkopplad för att se till att de boende äter rätt sorts kost. 

Kajsa och Daniel återkommer senare med mer information om frågorna ovan. 

 

Jonas Gustafsson, MSN har haft kontakt med Patricia Vallhagen på Falu P. Falu p samt 

Niklas Karlsson bjuds in till nästa råd för att svara på frågor.  

Vid MSN i februari antogs en handlingsplan för parkeringsstrategin, i den så var det några 

punkter som handlar om funktionshinderfrågor. Det var löpande underhåll, 

vinterväghållning, viktigaste punkten var att Trafik och mark med Niklas Karlsson, Falu P 

och representanter från funktionshinderrådet tillsammans ska uppdatera kommunens 

parkeringar för rörelsehindrade. 

 

Falu P har en karta på sin hemsida där det går att se alla parkeringar för rörelsehindrade, 

det är en jämn fördelning över kommunen och den är inte gjord utifrån behov. Falu p vill 

gärna ha kontakt för att uppdatera deras strategi.  

Vid Promenaden vid Funktionsrätts lokal finns ett större behov än det finns platser idag. 

det är ett bra exempel att se om det är möjligt att ha fler platser för rörelsehindrade. Falun 

är en liten stad så det går att göra tillfälliga lösningar vid behov. Exempelvis vid ett 

föreläsningstillfälle vid Funktionsrätt så går det att göra en lösning för det tillfället. 

I Falu appen finns det telefonnummer att ringa och där det går att få personlig service för 

att kunna betala sin parkering. 

Ett förslag ära att utse en arbetsgrupp från rådet som har ett möte med Niklas och Patricia. 

Skicka parkeringsfrågor till Annica via mejl innan nästa möte med rådet. 

 

Barbro Berg har lyft frågan om fler parkeringar vid Funktionsrätt i flera år. 

Det har inte sandats och det har hänt halkolyckor vid de två platser som finns vid 

Funktionsrätt, det har anmälts men inget har gjorts. Jonas tar frågan med till MSN.  

Jonas berättade att underhållet var en av de prioriterade punkterna i handlingsplanen. 

Förvaltningen bör följa handlingsplanen.  

Inge Fakt berättade att det är samma problem vid DHR, det är 0,5m snövall mellan 

parkeringsplatserna och trottoarerna. 

Jonas tar det med sig frågan då det är prioriterade områden. Det bör gå att få till en lösning. 

 

Daniel Drugge berättade om anhörigstöd, det har diskuterats ett tag och nu tänker man ta 

ett större omtag för att täcka mer än de bara de med NPF. Det har varit ett möte om 

anhörigstöd tillsammans med kyrkan och Attention och kommer att bli ett nytt möte i maj. 

Det är viktig att föreningar stöttar och ger information kring arbetet med anhörigstöd. 

 

Camilla IOP finns riktlinjer på kommunens hemsida för vad som krävs för ett IOP. 

Närståendestöd istället för anhörigstöd? Det är inte alltid en anhörig utan någon annan. 

Vem har rätt till stöd? Vän släkt syskon föräldrar. Viktigt att attention och kyrkan får vara 

med i utformningen för att det blir rätt. Idéburet offentligt partnerskap. Iop 

Civilsamhället sitter ofta på kompetensen 
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§ 4  Laget runt med fokus på 
funktionshinder/tillgänglighetsfrågor 

 

Lena Montelius, HRF. Intresserad av hörslingor och synhörselinstruktör. Finns 

Hörselombud? 

Camilla svarade att återrapportering kommer att ske på junisammanträde från regionen och 

kommunernas samverkan.  

Daniel berättade om ombyggnad i stadshuset att det nu finns hörslingor med fast 

installation. 

 

Lars Jalkevik, FUB. Ett antal medlemmar är missnöjda med hur LSS enheter sköter sig. 

Man har bland annat stängt av en person från daglig verksamhet. Bryter mot LSS lagen. 

Det kommer förmodligen bli ett ärende för förvaltningsrätten. Ska vi kalla till möte med 

cheferna eller är det en politikfråga. Daniel berättade att om det gäller personerna och 

deras bemötande då är det en chefsfråga. frågan ligger förvaltningsmässigt under 

omvårdnad men inte politiskt. 

Chefskapet ligger på omvårdnadsförvaltningen.  

 

Monica Malm, FUB. Vad finns stödet till dem föräldrar till anhöriga till barn med 

assistans/boenden? 

 

Camilla berättade om funktionshinderlots, ett möte där är alla som behöver vara på plats är 

med vid samma möte. 

Daniel kallar Lars och Monica till möte för vidare diskussion 

 

Jonas Linder, SRF Falubygden har inte haft någon verksamhet ännu men det blir årsmöte i 

mars. 

Jonas undrade vad det är som utreds om Synhörselinstruktör. Det är samverkan mellan 

regionen och kommunerna genom Välfärdsrådet. 

 

Pia Persson, Demensföreningen. Vi har börjat starta upp igen och hoppas att vi kan göra en 

planering med föreläsningar mm. 

Pia lyfte frågan om att en hållplats vid Tiskens vårdcentral är borttagen. Pia personer 

kommer att skriva en skrivelse till nämnden.  

Jonas Gustafsson tar frågan med sig till MSN.  

Kajsa Henriksson berättade att det går att åka flexbuss ända till ingången till Tisken. 

 

Rikard Bergendal, Autism och Aspergerföreningen. 

Vi har legat lågt med aktiviteter men nu hoppas vi att kunna ha aktiviteter och umgås, det 

kommer att bli årsmöte i april. Mejl från om lss. ivo  

Utebliven LSS insats, avlösare i hemmet, önskar återkoppling från FUB Daniel Drugge 

och Kajsa Henriksson. 

Daniel berättade att det är verkställande beslut. Avlösarservice verkar inte bra när det inte 

uppfylls. Daniel Drugge tar frågan vidare. 

 

Barbro Berg Reumatikerföreningen. Vi har nu kommit igång med verksamheten, glad om 

det går att få en lösning med parkeringsproblemen vid funktionsrätt. 
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§ 5 Övriga frågor 
 

Annica: inventering av hörslingor i kommunens lokaler har gjort och det kommer att göras 

åtgärder där behov till det finns. 

Från 1 mars finns det It-värdar på biblioteket vid KC. Annica mejlar ut information om It-

värdarna. 

 

§ 6 Nästa möte 
 

Nästa möte Liljans Herrgård 2022-06-08 


